



Gudrid Thorbjarnardottir was born in Iceland in 980 AD. She was an independent, adventurous woman who, with her husband, travelled to North America where they founded the Vinland Settlement on the northern tip of what would eventually become Newfoundland. They lived there for some time and in 1007, Gudrid gave birth to the very first European child born in North America, her son Snorri. Eventually Gudrid and her family left Newfoundland and travelled extensively, visiting Norway, Iceland and even making a pilgrimage, on foot, to Rome. Gudrid finally settled back in Iceland and ended her days as a nun and anchoress. People with the same spirit and fearless adventurousness that Gudrid possessed came later in droves to colonize Canada and help create our nation.

The Vikings loved heavy silver jewellery - a form of portable wealth - with one of their favourite pieces being the torc. The finials have four different inlaid designs, are magnetic and become the clasp.

sterling silver, various inlays

GUDRID THORBJARNARDOTTIR

Mother

Mère

Gudrid Thorbjarnardottir est née en Islande en 980 de notre ère. C'était une femme indépendante et aventureuse qui, avec son mari, s'est rendue en Amérique du Nord où ils ont fondé le Vinland Settlement à l'extrémité nord de ce qui allait devenir Terre-Neuve. Ils y ont vécu quelque temps et en 1007, Gudrid a donné naissance à son fils Snorri, le tout premier enfant européen né en Amérique du Nord. Éventuellement, Gudrid et sa famille ont quitté Terre-Neuve et ont beaucoup voyagé, visitant la Norvège, l'Islande et faisant même un pèlerinage à Rome. Gudrid s'est finalement réinstallée en Islande et est décédée en tant que religieuse et en solitude. Par la suite, des gens avec le même esprit et l'aventurisme intrépide que possédait Gudrid sont venus en grand nombre coloniser le Canada et aider à créer notre nation.

Les Vikings aimaient les bijoux en argent lourd - une forme de richesse portable - avec l'une de leurs pièces préférées étant le torc. Les fleurons magnétiques ont quatre différents motifs incrustés et servent de fermoir.

argent sterling, divers incrustations